
  1 (51) 
 16 december 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, sammanträdesrummet Orminge kl 15.00-15.15 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M) 
Eva Öhbom Ekdahl (M) 
Cathrin Bergenstråhle (M) 
Linda Norberg (M) 
Ingegerd Thorngren (M) 
Lars Berglund (M) 
Stefan Saläng (FP) 
Hans Peters (C) 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Majvie Swärd (S) 
Khashayar Farmanbar (S) 
Sidney Holm (MP) 
Rolf Wasteson (V) 
 

ERSÄTTARE 
Eva Närvä-Eickenrodt (M) 
Pernilla Hsu(M) 
Gunilla Elmberg (M) 
Monica Brohede Tellström (FP) 
Gunilla Grudevall-Steen (FP) 
Anders Tiger (KD) 
Carl-Magnus Grenninger (S) 
 

 

Övriga deltagare Sven Andersson, Anders Ekengren, Dag Björklund, David Arvidsson, 
Katarina Hamilton, Christer Hallberg, Magnus Rotman, Johanna 
Magnusson, Mats Bohman, Helena Meier, Lena Dahlstedt, Liselotte Lexén 

 

Utses att justera Khashayar Farmanbar  
Justeringsdatum 18 december 2013 Paragrafer §§ 273-293 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Liselotte Lexén 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Khashayar Farmanbar 

 
  



 2 (51) 
 16 december 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 16 december 2013 
Anslaget sätts upp 19 december 2013 
Anslaget tas ned 10 januari 2014 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén  

Utdragsbestyrkande 

 
  



 3 (51) 
 16 december 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§ 273 ................................................................................................................... 6 

Anmälningar ................................................................................................................................. 6 

§ 274 ................................................................................................................... 8 

Delegationsbeslut ........................................................................................................................ 8 

§ 275 KFKS 2013/512-040 ................................................................................. 9 

Reglemente för ekonomistyrning ............................................................................................ 9 

§ 276 KFKS 2013/669-628 ............................................................................... 12 

Upphävande av kundvalssystem för karriärvägledning ..................................................... 12 

§ 277 Dnr KFKS 2013/587-219 ....................................................................... 14 

Yttrande över RUFS 2010 – Underlag för att bedöma aktualitet och 
användbarhet .............................................................................................................................. 14 

§ 278 Dnr KFKS 2004/601-258 ....................................................................... 16 

Överklagat beslut om debitering av gatukostnader i Lövberga, område D ................ 16 

§ 279 Dnr KFKS 1997/125-214 ....................................................................... 18 

Tillägg till ramavtal med dels Johan af Petersens om planläggning mm av 
fastigheten Erstavik 25:32, dels Nissehus nr 1 HB om planläggning mm av 
fastigheten Älta 37:19 .............................................................................................................. 18 

§ 280 Dnr KFKS 2007/79-251 ......................................................................... 20 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9134 Ekdungen ................................................. 20 

§ 281 Dnr KFKS 1998/124-251 ....................................................................... 22 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9347 Insjön II ..................................................... 22 

§ 282 Dnr KFKS 2013/601-250 ....................................................................... 24 

Medborgarförslag gällande kommunalt huvudmannaskap för allmänna platser 
inom Nacka kommun............................................................................................................... 24 

§ 283 KFKS 2013/704-456 ............................................................................... 26 



 4 (51) 
 16 december 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Enkätsvar till KSL om kvittnings- och inpasseringssystem till 
återvinningscentraler ................................................................................................................ 26 

§ 284 Dnr KFKS 2013/676-009 ....................................................................... 29 

SOU 2013:68 - Synliggöra värdet av ekosystemtjänster ................................................. 29 

§ 285 KFKS 2012/156-040 ............................................................................... 31 

Ekonomisk månadsrapport oktober 2013 .......................................................................... 31 

§ 286 Dnr KFKS 2013/512-040 ....................................................................... 33 

Internbudget 2014 för verksamhet inom fastighetsprocessen ....................................... 33 

§ 287 KFKS 2013/512-040 ............................................................................... 36 

Kommunstyrelsens internbudget 2014 ................................................................................ 36 

§ 288 KFKS 2013/679-043 ............................................................................... 38 

Beslutsattestanter år 2014 för kommunstyrelsen ............................................................. 38 

§ 289 KFKS 2013/691-799 ............................................................................... 40 

Nämndernas arbete med fysisk tillgänglighet ..................................................................... 40 

§ 290 KFKS 2013/327-009 ............................................................................... 43 

Försäljning av verket Snöljus av konstnären JAG Acke ................................................... 43 

§ 291 Dnr KFKS 2013/191-040 ....................................................................... 46 

Nätavgifter Nacka Energi AB ................................................................................................. 46 

§ 292 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 47 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare (M) i kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott från Ingegerd Thorngren samt val av ny ersättare för 
tiden intill utgången av 2014 ................................................................................................... 47 

§ 293 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 48 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (M) i kommunstyrelsens 
arbetsutskott från Lars Berglund samt val av ny ledamot för tiden intill utgången 
av 2014 ........................................................................................................................................ 48 

§ 294 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 49 



 5 (51) 
 16 december 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (M) i kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott från Lars Berglund samt val av ny ledamot för tiden intill 
utgången av 2014 ...................................................................................................................... 49 

§ 295 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 50 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare (MP) i Tyresåns 
vattenvårdsförbund från Per Chrisander samt val av ny ersättare för tiden t.om. 
Förbundsmötet 2015 ............................................................................................................... 50 

§ 296 ................................................................................................................. 51 

Övriga frågor.............................................................................................................................. 51 
 
  



 6 (51) 
 16 december 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 273 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Anmälningar KS 2013-12-16 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll från KSSU 2013-11-26, KSVU 
och KSAU 2013-12-03 

 

 
Anmälningar KSAU 2013-12-03 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Äldres läkemedelsbehandling – mejl från SPF  
  

Rapporter 
 

Reserapport från Eurocities Economic Development Forum i 
Glasgow, Storbritannien 21-23 oktober 2013. 

Annika Londono 

Länsrapport Sthlms län exkl Stockholm – Tillståndsprövning 
och tillsyn enl alkohollagen 

 

Länsrapport Sthlms län exkl Stockholm – ANDT-
förebyggande arbete 

 

Återkoppling av länsrapporten ANDT  
  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 13:57  
Cirkulär 13:58  
Samverkansregler för den offentligt finansierade hälso- och 
sjukvården 

 

  



 7 (51) 
 16 december 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Övrigt 
 

Nacka Energi AB; Beslut om budget 2014  
Nacka Energi AB; Beslut om delårsrapport 2013  
Nacka Energi AB; Beslut om nätavgifter 2014  
Nacka Energi AB; Projektsammanställning  
Nacka Energi AB; Protokoll 7-2013  
Nacka Energi AB; Protokoll 6-2013  
Jakträttsavtal Velamsund med bilagor Liselott Eriksson  
AB Vårljus dagordning 131023  
AB Vårljus protokoll 131023  
  
 
- - - - - 
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§ 274 

Delegationsbeslut  

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2013-11-26 

Ärende Ansvarig 
Delegationsbeslut exploatering, sep lista  
  

Delegationsbeslut exploatering 

 
- - - - - 
 
 
  

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 
2013-10-28 28b Anstånd med betalning 

av gatukostnads-
ersättning till skifte av 
fastighetsägare 

9528 Älgö 88:2 

2013-09-09 19 Beställning av 
entreprenadarbeten 

9327 SV Lännersta 
1A 

 

2013-10-21 19 Beställning av 
entreprenadarbeten 

9327 SV Lännersta 
1A 
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§ 275 KFKS 2013/512-040 

Reglemente för ekonomistyrning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer uppdaterat reglemente för 
ekonomistyrning. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunens reglemente för ekonomistyrning uppdateras. I 
det befintliga reglementet är det otydligt vem som fattar vissa beslut och förslaget innebär 
att titulaturen korrigeras så att reglementet återspeglar den kommunala produktionens 
organisation. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 159 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 november 2013 
Reglemente för ekonomistyrning 
Befintligt reglemente för ekonomistyrning finns på 
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/
reglemente_ekonomistyrning.aspx 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 159 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer uppdaterat reglemente för 
ekonomistyrning. 
Arbetsutskottet beslutade för egen del att de två sista styckena, sidan 1, i uppdaterat 
reglemente, som inleds med ” Finansieringsnämndernas resultat fastställs…” ska förtydligas 
till kommunstyrelsens sammanträde den 16 december 2013. 
 

Yrkanden 
Stefan Saläng (FP) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag med ändringen att sista stycket, 
sidan 1, i uppdaterat reglemente, som inleds med ”Underskott, som fastställs enligt…” 
skulle utgå. 

http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/reglemente_ekonomistyrning.aspx
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/reglemente_ekonomistyrning.aspx
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Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Stefan 
Salängs yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Det är självklart att kommunens verksamheter ska så långt det bara är möjligt arbeta efter 
den budget som fastställt av kommunfullmäktige. Det kan dock finnas flera skäl till att en 
budget inte håller. Oftast innebär det ett underskott men i enstaka fall förekommer ju även 
överskott. Frågan är dock hur detta ska hanteras. I det nu beslutade reglementet framgår att 
underskott ska överföras till nästkommande års driftbudget i form av ett besparingskrav. 
Eftersom beslut om vilket underskott som ska överföras tas först i samband med beslut 
om bokslutet i april så kommer alltså en verksamhet att kunna drabbas av en kraftig 
nedskärning i budgeten när redan 1/3 av året gått. En verksamhet som alltså redan tidigare 
haft svårt att klara av verksamheten på tilldelad budget kommer nu alltså att få göra 
drastiska och snabba nedskärningar i verksamheten. Visst är det viktigt med ekonomisk 
återhållsamhet men till vilket pris? I ett sådant här fall kommer verksamheten att få lida, 
personalen kommer att pressas hårt och medborgarna kommer inte att få den verksamhet 
som de behöver och som förespeglats när budgeten fastställdes.  
Istället bör verksamheten ges stöd för sin ekonomistyrning så att underskott inte upprepas. 
Det kan ju faktiskt vara så att budgeten helt enkelt är för snålt tilltagen och verksamheten 
inte kunnat göra de rationaliseringar och besparingar som förutsätts. ” 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Om vi hade samma 
system här i Nacka slapp vi oroa oss för att bli dragna inför domstol för åsidosättande av 
likabehandlingsprincipen av friskolor, någonting som skulle kunna stå Nackas 
skattebetalare mycket dyrt.  
Kommunen har ett stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för 
skolverksamhet och i detta uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte 
påverkar kvalitén på utbildningen negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. 
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Underskott uppkomna p.g.a. dagens bristfälliga ekonomistyrning är väldigt svåra att hantera 
på ett tillfredsställande sätt.” 
 
Stefan Saläng lät för Folkpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”I förslaget till reglemente införs ett nytt moment utan närmare kommentarer eller 
motivering.  
Kommunstyrelsen ges rätt att i samband med beslut om Mål&Budget fastställa ränta på 
positivt eller negativt kapital för ett produktionsområde. Detsamma gäller införande av 
avkastningskrav för ett produktionsområde. 
 
Folkpartiets ståndpunkt på denna punkt är glasklar: Vi ser i dagsläget inga som helst skäl att 
införa ränta på ackumulerade över- eller underskott, inte heller att införa avkastningskrav 
på produktionen. Kommunen är inget företag.” 
 
- - - - - 
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§ 276 KFKS 2013/669-628 

Upphävande av kundvalssystem för karriärvägledning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att kundval för karriärvägledning upphör 
att gälla från och med den 1 januari 2015. 
 

Ärende 
Utbildningsnämnden har tre gånger utvärderat karriärvägledningscheckens inverkan på 
skolornas arbete med karriärutveckling. Syftet med kundvalssystemet var att förstärka 
arbetet med att eleven ska utveckla kompetens att ta ansvar och göra väl genomtänkta 
beslut för sin egen utveckling och framtid. 
 
Utbildningsnämnden behandlade ärendet vid sitt sammanträde 2013-11-06 och beslutade 
då att föreslå kommunfullmäktige att check för karriärvägledning upphör att gälla fr.o.m. 
den 1 januari 2015. 
 
Kommunstyrelsen gör inte någon annan bedömning än utbildningsnämnden.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 164 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 november 2013 
Utbildningsnämnden den 6 november 2013 § 58 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 164 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade förslaget till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslut i utbildningsnämnden den 6 november 2013 § 58 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att check för karriärvägledning upphör 
att gälla fr.o.m. den 1 januari 2015. 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbetsutskotts förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Vi i Miljöpartiet ställde oss kritiska till konceptet med karriärvägledningscheck och 
kundval i högstadiet och gymnasiet, trots detta var vi tillmötesgående när det gällde att testa 
karriärvägledningschecken som koncept. Vi var tydliga med att försöket med en 
karriärvägledningscheck skulle utvärderas på ett systematiskt och kvalitativt sätt och att vi 
inte skulle förutsätta att försöket skulle slå väl ut. Nu har vi fått ett underlag som visar att 
karriärvägledningschecken inte slagit väl ut och då är det också rimligt att försöket med 
karriärvägledningschecken avvecklas.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet noterar med tillfredsställelse att den moderatledda majoriteten i Nacka nu 
väljer att avskaffa ett kundval. Redan när beslutet om kundval för ”karriärvägledning” togs 
så var vi emot det. Vi påpekade då, och har framfört vid ett flertal tillfällen sedan dess, att 
med kundvalet så kan helt enkelt inte kommunen uppfylla sitt lagstadgade uppdrag. Att nu 
majoriteten väljer att avskaffa kundvalet ser vi som ett tillnyktrande och som ett 
erkännande att Vänsterpartiet haft rätt i sin kritik.” 
 
- - - - - 
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§ 277 Dnr KFKS 2013/587-219 

Yttrande över RUFS 2010 – Underlag för att bedöma 
aktualitet och användbarhet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande med följande justering av skrivningen om 
Bergs oljehamn. 
 
Sista meningen ”Områdets användning bör därför ändras till regional stadskärna” ändras 
till 
 
”Bostadsförsörjningen är ett stort och växande regionalt intresse, varför områdets status 
bör ändras till regional stadskärna.” 
 

Ärende 
Den regionala utvecklingsplanen för Stockholmsregionen, RUFS 2010, har nu fungerat 
som länets regionplan och regionala utvecklingsprogram i tre år. Under perioden 1 oktober 
- 20 december pågår en remiss om RUFS 2010:s aktualitet och användbarhet. Stockholms 
läns landsting (SLL) vill få synpunkter för att göra genomförandet av RUFS 2010 mer 
kraftfullt fram till 2016, då planen slutar gälla. I remissen finns därför ett antal frågor som 
SLL önskar få svar på. Förslaget till yttrande redovisar synpunkter utifrån dessa frågor och 
framhåller att visionen och målen i RUFS 2010 fortfarande anger regionens samlade vilja. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 240 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 november 2013, rev 2 december 2013 
Förslag till yttrande, rev 2 december 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 240 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade för egen del om justering av texten i 
förslaget till yttrande till kommunstyrelsens sammanträde den 16 december 2013.  
I svar till yttrande ska det också belysas, konsekvenserna av att Nacka bygger tät stad på 
Sicklaön. Vad innebär den nya trafiksituationen med ev. en förlängning av Ältavägen till 
Värmdövägen med hänsyn till den barriär som Saltsjöbanan nu är. 
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Yrkanden 
Stefan Saläng (FP) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Jan-Eric Jansson (KD), 
Hans Peters (C), Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm (MP) och Rolf Wasteson (V), 
bifall till stadsledningskontorets reviderade förslag med följande justering av skrivningen 
om Bergs oljehamn. 
 
Sista meningen ”Områdets användning bör därför ändras till regional stadskärna” ändras 
till 
 
”Bostadsförsörjningen är ett stort och växande regionalt intresse, varför områdets status 
bör ändras till regional stadskärna.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
Bilaga 1 
 
- - - - - 
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§ 278 Dnr KFKS 2004/601-258 

Överklagat beslut om debitering av gatukostnader i 
Lövberga, område D 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till förvaltningsrätten i dess mål nr 706-13, 
laglighetsprövning av beslut om debitering av gatukostnader i Lövberga, område D. 
 

Ärendet 
En person har överklagat kommunstyrelsens beslut den 17 december 2012, § 320, om 
debitering av gatukostnader i Lövberga, område D. Klaganden menar sammanfattningsvis 
att beslutet inte tillkommit i laga ordning, att det inte är en angelägenhet för kommunen 
och att kommunstyrelsen överskridit sina befogenheter, allt grundat på att personen tycker 
sig ha uppfattat ett löfte från kommunstyrelsens förra ordförande om att det belopp som 
debiteringen utgår från, inte skulle överskrida 5,9 miljoner kronor1.  Vidare anger den 
klagande att beslutet strider mot lag då underlaget för beslutet skickades ut fredagen före 
sammanträdet. I förslaget till yttrande påpekar kommunstyrelsen att inget av det som den 
klagande anför utgör grund för att upphäva beslutet. Kommunen föreslås vidare påpeka att 
det är tveksamt om beslutet ens går att överklaga, då klaganderätten är begränsat till beslut 
om grunderna för fördelningen av gatukostnader. 
 

Handlingar i ärendet 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 5 december 2013 
Yttrande från klaganden 
Förslag till yttrande 
 

Yrkanden 
Stefan Saläng (FP) meddelade att Folkpartiets kommunstyrelsegrupp ej deltar i beslutet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med mark- och exploateringsenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng lät för Folkpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

                                                 
1 I beslutet angav kommunstyrelsen kostnadsunderlaget till 8 miljoner kronor. 
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”Folkpartiets kommunstyrelsegrupp deltar inte i beslutet om yttrande till förvaltningsrätten 
med hänvisning till att FP-gruppen, då sakfrågan behandlades i kommunstyrelsen den 17 
december 2012, yrkat på återremiss för komplettering av beslutsunderlaget. 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet har flera gånger tidigare uttryckt oro för att vi ska få en diskussion i efterhand 
om ekonomi och kostnadsfördelning med medborgare och fastighetsägare. Tidigare fall har 
ställt oss förtroendevalda i en tråkig konflikt med upprörda medborgare som fått 
ekonomiska kalkyler med bristande underlag. Inte minst de fall där kostnaderna som 
presenterats år 1 nära fördubblats år 2. Det är viktigt att det underlag som presenteras och 
som kalkylerna utgår ifrån håller över hela genomförandetiden. Överraskningar i efterhand 
är mycket skadliga för trovärdigheten för både politiker och tjänstemän. I det aktuella fallet 
har den dåvarande kommunstyrelsens ordförande en annan uppfattning än representanter 
från Lövbergaområdet om vilka utfästelser som gjorts vid ett tidigare möte. Vi ser att det 
framöver finns skäl att bättre planera exploateringar utifrån en balans, både av respekt för 
miljön och rimliga kostnader för enskilda hushåll. Blir kostnaderna för höga får man se till 
andra mindre kostnadskrävande lösningar. Den nuvarande politiken lämnar mycket att 
önska i det avseendet. Det är beklagligt och uppseendeväckande att gatukostnaderna inte 
landade på den nivå de boende tillsammans med projektledaren och dåvarande 
kommunstyrelsens ordförande kom överens om vid ett möte den 12:e mars 2010.” 
 
- - - - - 
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§ 279 Dnr KFKS 1997/125-214 

Tillägg till ramavtal med dels Johan af Petersens om 
planläggning mm av fastigheten Erstavik 25:32, dels 
Nissehus nr 1 HB om planläggning mm av fastigheten 
Älta 37:19  
Projekt 9612 Ältadalen  
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar ingå föreslaget tilläggsavtal till ramavtal mellan Nacka 

kommun och Johan af Petersens om planläggning mm av fastigheten Erstavik 
25:32. 

 
2. Kommunstyrelsen beslutar ingå föreslaget tilläggsavtal till ramavtal mellan Nacka 

kommun och Nisseshus nr 1 HB om planläggning mm av fastigheten Älta 37:19. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen godkände 2013-03-25 ramavtal gällande planläggning mm inom 
Ältadalen, Älta, med dels Johan af Petersens rörande fastigheten Erstavik 25:32 och dels 
Nisseshus nr 1 HB, helägt dotterbolag till Vasakronan, rörande fastigheten Älta 37:19.  
Enligt avtalen ska dessa upphöra att gälla om ny detaljplan inte har antagits eller 
exploateringsavtal inte har godkänts senast 2013-12-31. Under våren 2013 har också 
tilläggsavtal till tidigare träffat detaljplane- och markanvisningsavtal tecknats med NCC 
angående kommunens fastighet Älta 10:1 för att reglera ändrade förutsättningarna för 
planläggning och utbyggnad inom Ältadalen.  

 
Förutsättningar för utbyggnad inom Ältadalen är till stor del komplicerad då denna 
förutsätter större markutfyllnader. Avsikten är att i exploateringsavtal bl a reglera dessa 
förutsättningar genom upprättande av en genomförandeplan. Arbetet med detta och övriga 
avtalsfrågor har försenat avtalsarbetet och tidpunkt enligt ramavtalen kan därför inte hållas. 
Projektet föreslår att senaste tidpunkt för godkännande av exploateringsavtal och detaljplan 
ändras till 2014-12-31 och har därför upprättat förslag till tilläggsavtal med respektive 
markägare för att reglera detta. 
 
Detaljplanen har varit utställd den 28 maj till 5 juli 2013 och antagandehandlingar ska 
godkännas av Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 2013-12-11. Detaljplanen tas upp för 
antagande av kommunfullmäktige samtidigt som exploateringsavtal ska godkännas.   
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Johan af Petersens och Nisseshus nr 1 HB/Vasakronan har underhand godkänt avtalen 
och undertecknade avtal ska föreligga inför kommunstyrelsens beslut.  
 

Handlingar i ärendet 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 5 december 2013 
Tilläggsavtal till ramavtal för Erstavik 25:32  
Tilläggsavtal till ramavtal för Älta 37:19  
Undertecknat ramavtal för Erstavik 25:32 
Undertecknat ramavtal för Älta 37:19 
Kommunstyrelsens beslut om godkännande av nämnda ramavtal 2013-03-25 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med mark- och exploateringsenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”När det ursprungliga avtalet antogs var Vänsterpartiet kritiska till dess utformning. 
Orsaken var att avtalet förutsatte att detaljplanen skulle komma att innefatta främst småhus 
i det aktuella planområdet. Vi menade att man genom att ta beslutet kom att låsa upp 
kommunfullmäktiges möjligheter att fritt ta ställning till detaljplanen. Från Vänsterpartiets 
sida har vi hela tiden agerat för att området i den gamla grusgropen skulle bebyggas med 
flerbostadshus – Nacka och Älta har redan en stor andel småhus vilket inte är rimligt i en 
så central del av Stockholmsregionen. Något alternativ till småhusbebyggelse har nu inte 
kommunfullmäktige i och med det tecknade avtalet.” 
 
- - - - - 
 
  



 20 (51) 
 16 december 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 280 Dnr KFKS 2007/79-251 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9134 Ekdungen 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9134, Ekdungen. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
tekniska nämnden. 
 
Investering för 123 tkr för plan och genomförandefrågor får direktavskrivas i 
kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. Övriga nettoinvesteringar ska aktiveras på 
respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 
 

Ärende 
Projektet ligger på Sicklaön norr om väg 222 i anslutning till Skuru idrottsplats.  
Syftet med projektet 9134 Ekdungen var att skapa ett antal nya bostäder i form av 
enbostadshus och parhus samt anlägga nya tillfartsvägar och VA. Nya byggrätter består av 
småhusbebyggelse, 6 st parhus (12 lägenheter) samt 11 st friliggande villor. Den befintliga 
villa Ekdungen bevaras och en mindre gårdsbyggnad kan uppföras i dess anslutning. Vidare 
säkras grönområde som allmäntillgängligt naturområde och en gångstig anlades.  
 
För detaljer se bilaga 2, slutrapport 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 242 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 4 november 2013, rev 26 november 
2013 
1: Ärendeöversikt, karta 
2: Slutrapport, rev v 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 242 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9134, Ekdungen. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
tekniska nämnden. 
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Investering för 123 tkr för plan och genomförandefrågor får direktavskrivas i 
kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. Övriga nettoinvesteringar ska aktiveras på 
respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade för egen del att till kommunstyrelsens 
sammanträde den 16 december 2013 görs en justering i underlaget av räntesats för 
avskrivningar för VA investeringar. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 281 Dnr KFKS 1998/124-251 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9347 Insjön II 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9347 Insjön II. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
tekniska nämnden. 
 
Nettoinvesteringar för gata, park och VA ska aktiveras hos tekniska nämnden.  
 

Ärende  
Stadsbyggnadsprojekt 9347 Insjön II är nu klart att avslutas. En slutrapport har upprättats, 
se bilaga 2. 
 
Projektet omfattar del av Insjöns villaområde och är beläget i den nordöstra delen av Boo, 
vid gränsen mot Värmdö kommun. Området delas i mitten av Värmdövägen och den norra 
delen gränsar mot sjön Insjön. 
 
Syftet med den nya detaljplanen var att efter en ombyggnad av gata och nybyggnad av 
vatten- och avloppsledningar ge förutsättningar för en utbyggnad med friliggande villor. 
Utbyggnaden av allmänna anläggningar skedde under 2000. 
 
I detaljplanen möjliggjordes en exploatering för bostadsändamål inom fastigheten Kil 4:1 
och utbyggnaden av allmänna anläggningar inom detta område var klart våren 2004. 
 
Ekonomiskt sett resulterade projektet i ett underskott på 3 mkr. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 243 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 11 november 2013 
1: Ärendeöversikt, karta 
2: Slutrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 243 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9347 Insjön II. 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
tekniska nämnden. 
Nettoinvesteringar för gata, park och VA ska aktiveras hos tekniska nämnden.  
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade för egen del att till kommunstyrelsens 
sammanträde den 16 december 2013 görs en justering i underlaget gällande avskrivning och 
ränta för allmänna anläggningar. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 24 (51) 
 16 december 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 282 Dnr KFKS 2013/601-250 

Medborgarförslag gällande kommunalt huvudmannaskap 
för allmänna platser inom Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att förslagen i medborgarförslaget inte medför några åtgärder.  
 
Medborgarförslaget i sig är med detta färdigbehandlat. 
  

Ärende 
Under oktober 2013 inkom ett medborgarförslag till Nacka kommun om att kommunen 
enbart ska tillåta kommunalt huvudmannaskap för allmänna platser inom planlagt område. 
Kommunen föreslås även verka för att befintliga samfällighetsföreningen i form av 
vägföreningar i praktiken avvecklas genom övertagande av huvudmannaskapet vid 
befintliga enskilda huvudmannaskap. Förslagsställaren menar att bruket med stora 
gemensamhetsanläggningar som förvaltas av samfällighetsföreningar har tjänat ut sitt syfte 
och är otidsenliga eftersom det dels enligt lagstiftningen är tänkt att kommunen ska vara 
huvudman och dels blir det ofta problem när kommunalt vatten och avlopp (VA) ska 
byggas ut och läggas ned i vägförenings vägar. Samtidigt blir även områden med tidigare 
fritidshusbebyggelse permanentbebodda. Problemen uppkommer framförallt mellan 
kommunen och vägföreningar som inte kan komma överens om genomförandet. Detta 
drabbar fastighetsägarna som kommer i kläm och får både vänta orimligt länge innan de 
kan ansluta sig till kommunalt VA och samtidigt riskerar att drabbas av oskäliga och 
orättvisa kostnader som inte uppkommer vid kommunalt huvudmannaskap. 
 
Kommunens grundprincip är att huvudmannaskapet för allmänna platser vid ny 
planläggning i första hand ska vara kommunalt. Områdena blir därigenom mer långsiktligt 
lämpade för permanent bebyggelse eftersom planläggningen fokuserar på bland annat 
långsiktlighet, säkerhet och lämplighet på ett helt annat sätt än vid enskilt 
huvudmannaskap. Även lagstiftningens mening är att kommunen ska vara huvudman för 
allmänna platser. Följden blir även att både fastighetsägare och kommunen vet vilka regler 
och förutsättningar som gäller för ekonomi, genomförande och planering vid kommunalt 
huvudmannaskap tillskillnad från vid enskilt där det kan vara mer flytande och oklart. 
Dock bör kommunen behålla möjligheten att i andra hand besluta om enskilt 
huvudmannaskap för allmänna platser om förutsättningarna inom planområdet bättre 
lämpar sig för ett sådant enskilt ansvar. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 245 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 12 november 2013 
Bilaga 1, Medborgarförslag 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 245 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att förslagen i medborgarförslaget inte medför några åtgärder.  
Medborgarförslaget i sig är med detta färdigbehandlat.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson (KD) lät för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 
följande. 
 
Allt sedan frågan om ny policy för huvudmanna skap om vägar togs fram runt 2006-2007 
har vi till protokollet återkommande antecknat följande uppfattning inför nya 
områdesbeslut. 
 
”I hela området finns vägar med både enskilt och kommunalt huvudmannaskap. 
Kristdemokraterna beklagar att det blivit så. Skillnaden mellan de båda formerna kommer 
att visa sig efter hand, varvid de boende längs vägar med enskilt huvudmannaskap 
antagligen är att beklaga. 
Men det finns ett starkt skäl som gör att Kristdemokraterna har röstat för enskilt 
huvudmannaskap för dessa vägar, nämligen respekten för den lokala demokratin. De 
berörda vägföreningarna var eniga om att de ville vara huvudmän. Det är ett starkt skäl 
som vi Kristdemokrater respekterar. Men det är också det enda goda skälet. 
Det enskilda huvudmannaskapet riskerar att i längden bli dyrt, det kan bli komplicerat att få 
nödvändiga åtgärder gjorda och det är troligt att det kommer att visa sig att vägarna har 
otillräcklig kvalitet. Speciellt bekymmersamt är det i skarven mellan enskilt och kommunalt 
huvudmannaskap. Vi är bekymrade över detta. 
En besvärande sak är dessutom att föreningarnas enighet inte nödvändigtvis betyder att en 
majoritet av dess medlemmar är eniga med beslutet. Det kan mycket väl vara en mindre del 
av fastighetsägarna.” 
 
- - - - - 
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§ 283 KFKS 2013/704-456 

Enkätsvar till KSL om kvittnings- och inpasseringssystem 
till återvinningscentraler 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att svara enligt bilagda skrivning, Bilaga 1, på KSL: s enkät om 
”Valfri återvinningscentral med interkommunal clearing i Stockholms län”.  
 
Beslutet innebär att kommunen vill tillåta egna hushåll att lämna grovavfall i annan 
kommun och även ta emot grovavfall från hushåll i andra kommuner. Vid val mellan 
alternativ att kvittning ska ske via inpasseringssystem, A1, eller via schablon, A2, avstår 
Nacka från att förespråka alternativ då varianter av alternativen eller helt andra alternativ 
kan vara gångbara. Nackas utgångspunkt är att lämnandet av grovavfall på återvinnings-
centraler ska vara enkelt för medborgarna och kunna göras utan särskilt inpasseringssystem.  
 

Ärende 
Kommunförbundet i Stockholms län, KSL, vill kartlägga kommunernas inställning till en 
länsgemensam lösning för återvinningscentraler samt ett kvittningssystem som ska 
neutralisera de ekonomiska effekterna mellan kommunerna. Den lösning som skisseras 
medför att hushållen i länet fritt kan välja lämpligaste återvinningscentral och att 
kostnaderna hanteras via ett kvittningssystem mellan kommunerna. Frågan om en 
gemensam lösning har behandlats i omgångar under många år. Kommunernas svar 
kommer att ge vägledning för det fortsatta arbetet inom projektet som initierats av KSL:s 
miljö- och samhällsutvecklingsberedning. Svar på enkäten emotses senast den 31 december 
2013.  
 
Enkätsvaret innebär att kommunen vill tillåta egna hushåll att lämna grovavfall i annan 
kommun och även ta emot grovavfall från hushåll i andra kommuner Vid val mellan 
schablonmässig kvittning eller kvittning baserat på mätningar i ett inpasseringssystem avstår 
Nacka från att förorda något av alternativen då varianter av alternativen eller helt andra 
alternativ kan vara gångbara. Nackas utgångspunkt är att lämnandet av grovavfall på 
återvinningscentraler ska vara enkelt för medborgarna och kunna göras utan särskilt 
inpasseringssystem.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 167 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 november 2013, rev 9 december 2013 
Tekniska nämnden den 19 november 2013 § 223 
Bilaga 1 Enkätsvar, rev 9 december 2013 
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Bilaga 2, Enkät om Valfri återvinningscentral med interkommunal clearing i Stockholms 
län 
Bilaga 3, Beskrivning av trafikkontorets förslag av kvittningssystem 
Bilaga 4, Missiv 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 167 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att stadsledningskontoret, till 
kommunstyrelsens sammanträde den 16 december, ska skriva ett svar till KSL som innebär 
att återvinning av grovavfall på återvinningscentraler ska vara enkelt för medborgare och 
kunna göras utan inpasseringssystem. 

Beslut i tekniska nämnden den 19 november 2013 § 223 
Tekniska nämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att svara A och A1 på KSLs enkät 
om Valfri återvinningscentral med interkommunal clearing i Stockholms län. 
Enkätsvaret innebär att kommunen vill tillåta egna hushåll att lämna grovavfall i annan 
kommun och även ta emot grovavfall från hushåll i andra kommuner samt att kommunen 
vill ha inpasseringssystem i någon form som räknar passager och ger underlag för kvittning. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät för Moderaternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Vi moderater vill att det ska vara enkelt och bekvämt att lämna sitt grovavfall på 
återvinningscentralerna. Olika former av bommar eller inpasseringssystem riskerar att leda 
till motsatsen, dvs att det blir svårare att lämna avfallet. Syftet är att begränsa 
tillgängligheten i stället för motsatsen, därför ogillar vi den delen av förslaget. Däremot 
välkomnar vi mer samarbete i regionen, det behövs.”  
 
Stefan Saläng (FP) lät för Folkpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Att göra det möjligt för Nackaborna att fritt välja återvinningscentral över hela länet vore 
mycket positivt. Det motverkas idag av att ett flertal kommuner infört eller planerar att 
införa inpasseringssystem till sina återvinningscentraler.  
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Andra synpunkter, som är lika viktiga att beakta i det fortsatta arbetet med 
länsgemensamma återvinningscentraler, anser jag vara: 
1) att inte försvaga, helst stärka kommunernas incitament att öka tillgänglighet och antalet 
återvinningscentraler samt förbättra kostnadskontrollen 
2) att upprätthålla rågången gentemot producentansvaret   
3) att underlätta möjligheterna för företag (visserligen mot avgift) att lämna 
verksamhetsavfall.” 
 
- - - - - 
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§ 284 Dnr KFKS 2013/676-009 

SOU 2013:68 - Synliggöra värdet av ekosystemtjänster  
Yttrande till regeringen 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått utredningen SOU 2013:68 - synligöra värdet av ekosystemtjänster 
på remiss.  
 
I betänkandet dras slutsatsen att befintlig kunskap inte räcker för att slutgiltigt bestämma 
vilka åtgärder som är relevanta och skäliga eller för att bedöma kostnadseffektiviteten. 
Uppdraget kan därför ses som ett steg mot förbättrade konsekvensanalyser som underlag 
för beslut om ekosystemens nyttjande. 
 
Utredningen föreslår 25 förslag som handlar om  
A) integrering i beslutsprocesser   
B) bättre kunskapsunderlag   
C) lärande om ekosystemtjänster   
 
Nacka kommun ser mycket positivt på utvecklingen av att använda ekosystemtjänsternas 
funktioner i samhällsplaneringen. Utredningen har på ett förtjänstfullt sätt belyst framtida 
utmaningar och Nacka kommun instämmer i utredningens 25 förslag.  
 
Kommunens synpunkter är följande:  

• Behovet av bakgrundsdata har inte lyfts fram tillräckligt tydligt i utredningen. 
• Förslagen på åtgärder bör viktas.   
• Särskilj det urbana och nationella perspektivet.  
• Öronmärk bidrag för ekosystemtjänstbedömningar som grund för kommunal- och 

regional planering. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 december 2013  
Förslag till yttrande 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 247 
Sändlista remiss 
Sammanfattning av remiss SOU 2013:68  
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 18 november 2013 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 247 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade att förslag till yttrande kommer att 
föreligga vid kommunstyrelsens sammanträde den 16 december 2013.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 285 KFKS 2012/156-040 

Ekonomisk månadsrapport oktober 2013 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar den ekonomiska månadsrapporten för oktober 2013. 
 

Ärende 
Årsprognosen för årets resultat är 68,8 miljoner kronor vilket är 2,6 miljoner kronor sämre 
än budget och 1 miljon kronor sämre jämfört med septemberrapporten. 
 
Prognosen för balanskravsresultatet är 115,5 miljoner kronor, vilket är ungefär 45 miljoner 
kronor bättre än budget och knappt 9 miljoner kronor sämre än prognosen i september. 
Den större delen av förklaringen till det bättre balanskravsresultatet i förhållande till budget 
är återbetalningen av försäkringspremier från AFA försäkrings AB på 45 miljoner kronor. 
 
De flesta nämnder och verksamheter lämnar prognoser på ett utfall i balans med budget. 
Kommunstyrelsen, tekniska nämnden och arbets- och företagsnämnden prognostiserar 
underskott. 
 
Läget för verksamhetsresultaten har inte förändrats sedan bokslutet för tertial 2 och 
september utan bedöms som fortsatt goda. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 160 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 november 2013 
Månadsrapport oktober 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 160 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar den ekonomiska månadsrapporten för oktober 2013. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät för Moderaternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Månadsrapporten visar mycket god budgethållning. Årets resultat avviker med endast 2,6 
Mkr (0,2 % av omslutningen) och balanskravsresultatet visar ett överskott med 45 Mkr. 
Prognosen visar att de åtgärder som vi vidtagit haft avsedd effekt och att Nacka nu har 
sund och stabil ekonomi. Det är också värt att notera att jobbpolitiken är central för 
kommunens ekonomi. Fler som jobbar innebär fler som betalar skatt och därmed får 
kommunen in mer skatteintäkter. Därför är det viktigt med en politik som skapar 
förutsättningar för nya jobb, både lokalt i Nacka och på riksplanet. Prognosen visar även i 
det avseendet att Alliansens politik fungerar och är framgångsrik.”  
 
- - - - - 
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§ 286 Dnr KFKS 2013/512-040 

Internbudget 2014 för verksamhet inom 
fastighetsprocessen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar fastställa internbudget för lokalenheten, byggenheten och för 
uppdraget för markfrågor inom mark och exploateringsenheten år 2014 enligt bilaga 1 till 
stadsledningskontorets förslag, utifrån kommunfullmäktiges beslut om Mål och budget år 
2014-2016. 
 

Ärende 
Budgetramen för lokalenheten uppgår totalt till 507,5 mnkr, vilket utgör en ökning med 13 
mnkr jämfört med år 2013. 
Budgetramen för byggenheten uppgår totalt till 8,4 mnkr, vilket utgör en minskning med 2 
mnkr jämfört med motsvarande ram år 2013.  
Budgetramen för markfrågor inom mark och exploateringsenheten uppgår totalt till 26 
mnkr, vilket utgör en minskning med 7,3 mnkr jämfört med motsvarande ram år 2013. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 248  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 november 2013, rev 26 november 2013 
Bilaga 1 internbudget inom fastighetsprocessen 2014 
Bilaga 2 mål & nyckeltal inom fastighetsprocessen 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 november 2013 § 248 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar fastställa internbudget för lokalenheten, byggenheten och för 
uppdraget för markfrågor inom mark och exploateringsenheten år 2014 enligt bilaga 1 till 
stadsledningskontorets förslag, utifrån kommunfullmäktiges beslut om Mål och budget år 
2014-2016. 
 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade för egen del att underlaget 
kompletteras med en utfallsprognos från T2 i tabellen i Bilaga 1 till kommunstyrelsens 
sammanträde den 16 december 2013. 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp ej 
deltar i beslutet. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät för Moderaternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
 
”Nu genomförs Alliansens förslag att öka underhållet av våra skollokaler. Det planerade 
underhållet ökar från 14 till 27 miljoner kronor från 2013 till 2014. 2015 ska 
underhållsanslaget öka ytterligare. Vi gör detta genom att höja hyrorna och samtidigt 
kompensera skolorna för hyreshöjningarna fullt ut genom en höjning av skolpengen. 2014 
höjs skolpengen 4%, varav 1% motsvarar hyreshöjningen.  
  
Vi erinrar om att socialdemokraterna i sitt budgetförslag för 2014 ville spara 23 miljoner 
kronor på skolan, vilket skulle ha lett till mindre resurser för underhåll.  
  
Oppositionspartiernas förslag att flytta hyreskostnaderna från skolorna till en central enhet 
skulle inte öka resurserna för underhåll eller för övrig skolverksamhet heller. Om 
hyreskostnaderna skulle lyftas av skolorna skulle självklart också motsvarande resurser tas 
bort och skolpengen sänkas i motsvarande grad. Resultatet av detta skulle endast bli att 
skolorna får mindre pengar att förfoga över och förlora möjligheten att prioritera pengar 
från lokaler till undervisning. Vi moderater har stor tilltro till våra rektorer och deras 
förmåga att göra kloka avvägningar, därför vill vi att de även fortsättningsvis ska förfoga 
över sina lokaler.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Den föreslagna budgeten för fastighetsprocessen innebär en alldeles för låg satsning på 
periodiskt, förebyggande, underhåll. Konsekvensen blir att de totala kostnaderna skjuter i 
höjden genom de stora kostnaderna för felavhjälpande, akuta, åtgärder. Utfallet för 2013 
för det felavhjälpande insatserna är betydligt högre än budget vilket inte redovisas i 
beslutsunderlaget, där anges bara det budgeterade beloppet. Att inte satsa på förebyggande 
underhåll handlar om kapitalförstöring och att de totala kostnaderna blir mycket högre, ren 
misshushållning. Vänsterpartiet lade i sitt budgetförslag för 2014 en avsevärt större summa 
för kunna ta igen det eftersläpande underhållet och därmed sänka de totala kostnaderna. 
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Hyresintäkterna bygger på ökade hyror bl a för skollokaler. Vänsterpartiet har varit emot att 
skolorna belastas med högre hyror och föreslagit att hyrorna helt lyfts bort från skolan för 
att uppnå förutsättningar för en mer jämlik skola. ” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande. 
 
”Den föreslagna internbudgeten grundar sig på Alliansens budget som antogs av 
fullmäktige förra månaden. Miljöpartiet stod inte bakom denna och har under flera års tid 
förordat en förändring av systemet med internhyror och bättre investeringstänk i 
kommunen. Vi anser att dagens system är kontraproduktivt och leder till alltför många 
oönskade effekter bl.a. i form av stora kvalitetsbrister med felinvesteringar, eftersatt 
underhåll och svårhanterbara underskott inom skolan.”   
 
- - - - - 
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§ 287 KFKS 2013/512-040 

Kommunstyrelsens internbudget 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar fastställa kommunstyrelsens internbudget för år 2014 enligt 
bilaga 1 till stadsledningskontorets förslag. (tjänsteskrivelse) 
 
Kommunstyrelsen beslutar fastställa kommunstyrelsens nyckeltal för år 2014 enligt bilaga 2 
till stadsledningskontorets förslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutar fastställa kommunstyrelsen internkontrollplan för år 2014 enligt 
bilaga 3 till stadsledningskontorets förslag. 
 

Ärende 
Budgetramen för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige beslutades på 
kommunfullmäktige 11 november 2013, § 250. Totala ramen för kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen uppgår till cirka 40 miljoner kronor (31 miljoner kronor för 2013). För 
Stadsledningskontoret inklusive stödprocesser uppgår motsvarande ram till cirka 72 
miljoner kronor (78 miljoner för 2013). 
 
Inför 2014 har kommunfullmäktige beslutat om nya strategiska må för kommunstyrelsen, 
med fokus på att bygga stad. Exempelvis görs de i översiktsplanen fastställda 
stadsbyggnadsstrategierna till strategiska mål för kommunstyrelsen. Två nya strategiska mål 
som handlar om att skapa bostäder och arbetsplatser i Nacka införs för kommunstyrelsen. 
Ytterligare en förändring av kommunstyrelsens strategiska mål är att målet under det 
övergripande målet starkt medborgarinflytande breddas, från att endast gälla medborgarnas 
möjligheter att påverka till att också gälla information, vilket kan vara en förutsättning för 
att kunna påverka, och förtroende.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 161 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 november 2013, rev 2 december 2013 
Bilagor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 161 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen beslutar fastställa kommunstyrelsens internbudget för år 2014 enligt 
bilaga 1 till stadsledningskontorets förslag. (tjänsteskrivelse) 
Kommunstyrelsen beslutar fastställa kommunstyrelsens nyckeltal för år 2014 enligt bilaga 2 
till stadsledningskontorets förslag. 
Kommunstyrelsen beslutar fastställa kommunstyrelsen internkontrollplan för år 2014 enligt 
bilaga 3 till stadsledningskontorets förslag. 
Arbetsutskottet beslutade för egen del att stadsledningskontoret till kommunstyrelsens 
sammanträde den 16 december, ska beskriva de förändringar i de myndighets- och 
huvudmannaenheter som uppvisar stora ökningar mellan 2013 och 2014. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
”Vi socialdemokrater ser stora brister i den majoritetsbudget som antagits av fullmäktige. 
Dock är det just till detta fullmäktigebeslut som vi som politiker behöver förhålla oss under 
året. Under rådande omständigheter och med vår reservation om majoritetens budget ter 
sig detta förslag till internbudget som en OK lösning, och vi väljer att för denna gång delta 
i beslutet.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet lade ett helt eget förslag till budget för 2014 i november 2013. Tyvärr fick 
vi inte gehör får vårt förslag. I dagsläget väljer vi dock att inte avstå från att delta i beslutet 
om internbudget då ramarna nu satts. Men det finns flera delar av budgeten som helt 
avviker från våra förslag. Det gäller t ex. omfattningen av det förebyggande underhållet för 
lokalenheten. Ett stort eftersläpande underhåll finns och nu slår sig majoriteten för bröstet 
med att satsa 60 Mkr 2014. Det är långt ifrån vad som behövs. Dessutom tar inte budgeten 
hänsyn till att det trots allt ökande underhållet inte kommer att ge sådana effekter under 
2014 att vi inte även under det året kan påräkna att det felavhjälpande underhållet kommer 
att ligga på samma nivå som 2013. ” 
 
- - - - - 
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§ 288 KFKS 2013/679-043 

Beslutsattestanter år 2014 för kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt och administrativ direktör Mats 

Bohman, var för sig, att vara beslutsattestant för kommunens samtliga ansvar. Under 
stadsdirektörens frånvaro följer dennes beslutsattesträtt till tillförordnad stadsdirektör. 

2. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt att vara beslutsattestant för 
kommunens tillgångs- och skuldkonton. Kommunstyrelsen delegerar till 
stadsdirektören att besluta om förändring av beslutsattestanter för kommunens 
tillgångs- och skuldkonton. Stadsdirektörens beslut ska anmälas till styrelsen.  

3. Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter inom respektive ansvarsområde 
enligt tabell 1 i bilaga 1. Ordinarie beslutsattestant har rätt att vidaredelegera 
beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska anmälas till 
styrelsen. 

4. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet/slutregistrering/ 
utbetalning enligt tabell 2 i bilaga 1. 

5. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, undertecknande av 
mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat enligt tabell 3 i bilaga 1. 

 

Ärende 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om 
attesträtt för beslut/behörighet/slutregistrering/utbetalning samt vid behov om ersättare 
för dessa.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 162 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 november 2013 
Bilagor Tabell 1-3 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 162 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt och administrativ direktör 
Mats Bohman, var för sig, att vara beslutsattestant för kommunens samtliga ansvar. 
Under stadsdirektörens frånvaro följer dennes beslutsattesträtt till tillförordnad 
stadsdirektör. 
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2. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt att vara beslutsattestant för 
kommunens tillgångs- och skuldkonton. Kommunstyrelsen delegerar till 
stadsdirektören att besluta om förändring av beslutsattestanter för kommunens 
tillgångs- och skuldkonton. Stadsdirektörens beslut ska anmälas till styrelsen.  

3. Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter inom respektive ansvarsområde 
enligt tabell 1 i bilaga 1. Ordinarie beslutsattestant har rätt att vidaredelegera 
beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska anmälas till 
styrelsen. 

4. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet/slutregistrering/ 
utbetalning enligt tabell 2 i bilaga 1. 

5. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, 
undertecknande av mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat 
enligt tabell 3 i bilaga 1. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 289 KFKS 2013/691-799 

Nämndernas arbete med fysisk tillgänglighet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar rapporten om nämndernas arbete med fysisk 

tillgänglighet till protokollet. 
2. Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att utveckla uppföljningen 

av den fysiska tillgängligheten i årsredovisningen.   
3. Kommunstyrelsen ger samordnings- och utvecklingsenheten i uppdrag att 

samordna arbetet med att ta fram en tillgänglighetspolicy. 
4. Kommunstyrelsen ger lokalenheten i uppdrag att senast maj 2014 lämna en 

lägesrapport om genomförda och planerade åtgärder för 
tillgänglighetsanpassningen av kommunens fastigheter .  

 

Ärende 
Kommunens ansvar för den fysiska tillgängligheten regleras av bestämmelserna i främst 
plan- och bygglagen (PBL). Det innebär att såväl översiktsplanen som detaljplane- och 
bygglovsarbetet ska belysa hur fysisk tillgänglighet hanteras. Kommunen ska också åtgärda 
enkelt avhjälpta hinder. Nacka har skapat goda förutsättningar genom processer och 
strategier för att ha en bra tillgänglighet när vi bygger nytt, men i den fysiska miljön finns 
mycket att åtgärda. Fortfarande finns hinder i Nackas fysiska miljö för personer med 
funktionsnedsättning. 
 
Nackas handikappolicy är i stort behov av uppdatering för att den ska fungera som ett 
dokument som uttalar kommunens viljeinriktning. En uppdaterad policy ger ökad 
medvetenhet i organisationen och ett stöd i prioriteringsarbete. Handikappolicyn bör 
ersättas med en tillgänglighetspolicy som har ett vidare perspektiv. 
 
Idag finns ingen samlad bild av hur långt Nacka har kommit med det fysiska 
tillgänglighetsarbetet. Ett första steg mot att redovisa den fysiska tillgängligheten är att följa 
upp enkelt avhjälpta hinder. Detta bör ske i årsredovisningen. En förutsättning för detta är 
att lokalenheten beskriver genomförda och planerade åtgärder för 
tillgänglighetsanpassningen av kommunens fastigheter. Den ger förutsättningar för 
systematiskt åtgärdsarbete som driver tillgänglighetsarbetet framåt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 165 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 november 2013 
Rapport: Nämndernas arbete med fysik tillgänglighet 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 165 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen noterar rapporten om nämndernas arbete med fysisk 
tillgänglighet till protokollet. 

2. Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att utveckla uppföljningen 
av den fysiska tillgängligheten i årsredovisningen.   

3. Kommunstyrelsen ger samordnings- och utvecklingsenheten i uppdrag att 
samordna arbetet med att ta fram en tillgänglighetspolicy. 

4. Kommunstyrelsen ger lokalenheten i uppdrag att senast maj 2014 lämna en 
lägesrapport om genomförda och planerade åtgärder för 
tillgänglighetsanpassningen av kommunens fastigheter .  

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande. 
 
”Detta ärende gäller ju den fysiska tillgängligheten. Men som vi alla vet så inbegriper ju 
tillgänglighet även den information och möjlighet till kommunikation som 
kommuninnevånare kan kräva. Tanken är att det är saker som ska tas upp och behandlas i 
nästa steg. Tillgänglighet är också viktigt för personer som har en funktionsnedsättning 
som t.ex. afasi eller en neuropsykiatrisk diagnos.  
  
När det gäller fastigheter inom kommunens geografiska område men som inte ägas av 
kommunen, har kommunen ett tillsynsansvar. Detta har flertalet andra kommuner inte 
beaktat då det inte finns tydliga instruktioner för hur denna tillsyn kan tillämpas. Boverket 
har därför uppmärksammat detta och kommer med riktlinjer under 2014.” 
 
Gunilla Elmberg (M) instämde i Hans Peters protokollsanteckning. 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har sedan flera år före 2010 gjort omfattande satsningar på ökad 
tillgänglighet i våra budgetar. Vi har gjort det utifrån vetskapen att det finns mycket att göra 
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i Nacka och att riksdagen tagit beslut om att detta skulle vara åtgärdat till 2010. Vi kan bara 
konstatera att våra satsningar hade behövts, fortfarande finns mycket att göra. Det goda 
med detta beslut är ändå att frågan nu kommer till ytan och att en inventering görs. Då blir 
förutsättningarna bättre för att frågan inte kan gömmas i kommande budgetar.” 
 
- - - - - 
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§ 290 KFKS 2013/327-009 

Försäljning av verket Snöljus av konstnären JAG Acke 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att verket Snöljus av JAG Acke ska erbjudas Önningby 
hembygdsmuseum till ett pris om totalt 1,4 miljoner kronor. 
 

Ärende 
Målningen Snöljus, utförd av konstnären JAG Acke år 1892, ingår i kommunens 
konstsamling. Målningen hänger för närvarande på Önningby hembygdsmuseum eftersom 
Nacka kommun i dagsläget inte har någon lämplig lokal för ändamålet. I maj 2013 
värderades målningen till 1,2 miljoner kronor av värderingsman Joakim Geiger. Den 2 
september 2013 fattade kommunstyrelsen beslut om att verket ska säljas efter en 
kompletterande värdering. I första hand ska Önningby hembygdsmuseum erbjudas att 
köpa verket, i andra hand ska verket bjudas ut till försäljning på auktion. I oktober 
värderades verket till mellan 1,5-2 miljoner kronor om den bjuds ut på marknaden i Sverige 
eller Finland. I ärendet föreslås att kommunstyrelsen beslutar att målningen Snöljus ska 
erbjudas till Önningby hembygdsmuseum till ett pris om totalt 1,4 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 166 
Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 19 november 2013 

1. Värderingsutlåtande 2013 av Leif Gustafsson 
2. Värderingsutlåtande 2013 av Joakim Geiger 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 3 december 2013 § 166 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att verket Snöljus av JAG Acke ska erbjudas Önningby 
hembygdsmuseum till ett pris om totalt 1,4 miljoner kronor. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), följande 
tilläggsförslag. 
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”Kommunstyrelsen beslutar att intäkten från försäljningen av konstverket Snöljus ska gå till 
vård av befintlig konst i kommunens ägo och/eller nyinköp av konst och/eller ett 
konststipendium.” 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Sidney Holms yrkande. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande om avslag. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Det är tråkigt att den spännande målningen av JAG Acke inte kunde få en permanent 
plats i den nya fullmäktigelokalen men under rådande förhållanden så är ändå det bästa 
alternativet att konstverket ”kommer hem” till Önningeby. Vi menar dock att ett mer 
tvingande beslut om att den intäkt som kommunen nu får ska användas till någon form av 
konstnärlig utsmyckning. Helst till nyinköp, vilket också stöttar aktiva konstnärer, men 
möjligen också till underhåll av konst.” 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”I dag beslutar kommunstyrelsen att konstverket Snöljus ska erbjudas Önningeby 
hembygdsmuseum till ett pris om totalt 1,4 miljoner kronor.  Det finns inget beslut som 
skyddar intäkten från att slukas upp av den stora kommunala budgeten. Miljöpartiet vill att 
intäkten ska gå till vård av befintlig konst i kommunens ägo och/eller nyinköp av konst 
och/eller ett konststipendium. 
Kommunen äger en konstsamling som kan liknas vid en samling konst på ett 
konstmuseum. Konstmuseer liksom övriga museer i Sverige är i stor utsträckning 
medlemmar i Svenska ICOM, den svenska sektionen av UNESCO-organet International 
Council of Museums. ICOM har satt upp etiska regler som museisverige följer. Att ha 
nedskriva etiska regler som stora delar av den internationella museivärlden har kommit 
överens om är en stor styrka. Gallring i samlingarna är en del av regelverket och under 
rubriken ”intäkter från avyttrande av samlingar” kan vi läsa att: Museisamlingar (tillika 
konstsamlingar) förvaltas för allmänhetens räkning och får inte ses som realiserbara 
tillgångar. Pengar eller annan ersättning som museet (i vårt fall Nacka kommun) får från 
gallring och avyttrande ur en museisamling bör endast användas till förmån för samlingarna 
och vanligtvis för förvärv till samlingen i fråga.  
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Vi hoppas det beaktas i kommande budgetarbete (om vi säljer konstverket Snöljus…) att 
intäkten går till vård av befintlig konst i kommunens ägo och/eller nyinköp av konst 
och/eller ett konststipendium.” 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C), Lars Berglund (M), Eva Öhbom Ekdahl (M) och Majvie Swärd (S) lät 
gemensamt anteckna följande. 
 
”Det är trevligt att notera att JAG Ackes verk ”Snöljus” nu hamnar stationärt i Önningeby 
hembygdsmuséum på Åland, på den plats där det kom till år 1892. Tyvärr var det inte 
möjligt för Nacka kommun att i stadshuset finna en värdig och lämplig plats för 
konstverket. Tanken var från början att Snöljus skulle ha hängt i Nackasalen där 
kommunfullmäktige sammanträder. Den vägg som var aktuell är dock klart olämplig p.g.a. 
ett kraftigt luftutsläpp längs hela väggen. Draget skulle torka ut och skada tavlan. 
Det som idag saknas i Nackasalen är konstnärlig utsmyckning. Den är väldigt steril och det 
finns inget att vila ögonen på. En del av de medel som kommunen nu får in från 
försäljningen bör kunna användas till inköp av konstnärliga verk. Det finns säkert goda 
möjligheter att låta tillverka något fint i sådant material som tål luftdraget och som gärna 
anknyter till Nacka och dess historia och framtidsplaner. Vidare bör man också fundera på 
att på någon av väggarna även sätta upp en karta över Nacka kommun. Detta så att vi alla 
kan orientera oss bättre i samband med alla debatter. Vi kan också tänka oss att det görs en 
reproduktion på Snöljus i något mindre skala än originalet och som hängs i Nackasalen.” 
 
- - - - - 
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§ 291 Dnr KFKS 2013/191-040 

Nätavgifter Nacka Energi AB 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker höjning av nätavgifterna från 1 januari 2014 med 1 procent. 

Ärende 
Styrelsen för Nacka Energi AB har beslutat om en höjning av nätavgift 2014 med 1 
procent. Höjningen är lägre än den tidigare beslutade affärsplanen, vilket beror på att 
regionnätsavgifterna höjdes mindre än tidigare aviserats. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 december 2013 
Nacka Energi beslut nätavgifter 2014 
Nacka Energi beslut budget 2014  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 292 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott från 
Ingegerd Thorngren samt val av ny ersättare för tiden 
intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar begäran om entledigande. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 293 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(M) i kommunstyrelsens arbetsutskott från Lars 
Berglund samt val av ny ledamot för tiden intill utgången 
av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar begäran om entledigande. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 294 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(M) i kommunstyrelsens verksamhetsutskott från Lars 
Berglund samt val av ny ledamot för tiden intill utgången 
av 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar begäran om entledigande. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 295 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(MP) i Tyresåns vattenvårdsförbund från Per Chrisander 
samt val av ny ersättare för tiden t.om. Förbundsmötet 
2015 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar begäran om entledigande. 
 
Som ny ersättare väljs Kerstin Nöre Söderbaum. 
 
- - - - - 
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§ 296 

Övriga frågor 
Ordföranden Mats Gerdau (M) riktade ett stort tack till Lars Berglund (M), Ingegerd 
Thorngren (M) och Susanne Jörgensen Ekblom (S) som lämnar sina uppdrag i 
kommunstyrelsen. 
 
- - - - - 
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